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PROTOKÓŁ NR 52 

 

 

 

z posiedzenia nr 53 Komisji Rewizyjnej, które odbyło się w dniu 16 maja  2005 r. 
 
 
 
1. Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Zdzisława  
        Kasperska. 
 
2. W posiedzeniu Komisji udział wzięło 5 członków Komisji oraz inspektor ds. Leśnictwa i  
     Ochrony Środowiska A. Dudziak  
     Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
3. Porządek posiedzenia: 
    1) kontrola realizacji Gminnego Programu Ochrony Środowiska, wydatków w § 6110  
         i wydatków bieżących  
     2) odczytanie i przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 7 kwietnia 2005 r. 
 
 
 
Ad. 1 

 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła informację dotyczącą Gminnego Programu 
Ochrony Środowiska. Ww. informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie Komisja Rewizyjna dokonała analizy rocznej kartoteki księgowań na koncie 
„Program Ochrony Środowiska”, na którym ujęte są poszczególne inwestycje realizowane w 
ramach tego programu. 
Inspektor A. Dudziak powiedział, że przed przystąpieniem do budowy kanalizacji w ul. 
Parkowej w Piątkowisku wykonano: 
- dokumentacje techniczną  
- dokumentację hydrogeologiczną 
- projekt odwodnienia budowy. 
Dokumentacje techniczną i projekt odbudowy wykonał p. Woźniak a dokumentację 
hydrogeologiczną p. Okruszek. Dokumentacja techniczna kosztowała 14.030, 00 zł, 
dokumentacja hydrogeologiczna 3.000, 00 zł a projekt odwodnienia 1.830 zł. Wniesiono 
również na rzecz Starostwa Powiatowego w Pabianicach opłatę w wysokości 153,90 zł za 
uzyskane warunki zasilania oraz opłaty geodezyjne na kwotę 614 zł. Sporządzono również 
mapę sytuacyjną wysokościową, której koszt wynosił 2.562 zł. Na wspomniane wyżej wydatki 
podpisane były stosowne umowy.  
  
Inspektor A. Dudziak powiedział, że wszelkie opłaty związane z przygotowaniem inwestycji 
tzw. opłaty techniczne są obowiązkowe, nie da się ich uniknąć i wynikają z przepisów prawa. 
 
W następnej kolejności Komisja Rewizyjna dokonała analizy inwestycji w Żytowicach tj. 
termomodernizacji szkoły w 2004 r. Cała inwestycja wyniosła 138.856,55 zł z czego 41.000 zł 
zostało sfinansowane z GFOŚ zaś 97.856,55 zł z budżetu gminy. Inspektor A. Dudziak 
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wyjaśnił, że była to umowa o partycypację kosztów całej inwestycji. Za kwotę 41.000 zł 
dokonano wymiany części okien w szkole.  
Komisja Rewizyjna postanowiła problem wymiany dalszej części okien podjąć na 
wyjazdowym posiedzeniu Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Społecznej. 
 
Następnie Komisja Rewizyjna dokonała analizy inwestycji w Kurowicach tj. przebudowy 
przyłączy wodociągowych od posesji nr 76 do 83 o długości 105 mb.  
Przetarg nieograniczony na przebudowę przyłącza wygrał p. Jarmakowski. Zadanie to wykonał 
w oparciu o umowę, za kwotę 48.978,72 zł. Dodatkowo zostały zawarte umowy z p. Debichem 
na wykonanie mapy projektowej przyłącza wodociągowego na kwotę 1.995,92 zł., z p. 
Zubrzyckim na kwotę 3.000 zł. na wykonanie projektu technicznego. 
Inspektor A. Dudziak powiedział, że wykonawstwo rozumie się w sensie stricte – wykonawca, 
poza wykonawcą jest zawieranych szereg umów z innymi osobami na wykonanie dodatkowych 
czynności związanych z inwestycją i wymaganych przez obowiązujące prawo. Powiedział, że 
na początku każdego roku kalendarzowego urząd gminy występuje do geodetów z regionu by 
przedstawili swoje oferty, ceny świadczonych usług. W razie potrzeby urząd gminy w drodze 
negocjacji dokonuje wyboru tego geodety, którego usługi są najtańsze.  
 
Kolejną inwestycją, którą analizowała Komisja Rewizyjna to przebudowa wodociągu we wsi 
Szynkielew, której łączny koszt wyniósł 165.850 zł. Za kwotę 7.930 zł dokonano 
inwentaryzacji wodociągu.   
 
Inspektor A. Dudziak poinformował, że inwestycja została zakończona i wieś Szynkielew ma 
całą sieć wodociągową z PCV a nie azbestową. Ponadto powiedział, że w czasie inwestycji za 
zajęcie pasa drogowego płaci wykonawca zaś Urząd Gminy płaci corocznie kwotę za 
umieszczenie urządzeń na pasie drogowym.  
 
Następnie skontrolowano przebudowę wodociągu we wsi Petrykozy. Tą inwestycję rozpoczęto 
w 2002 r. 
Inspektor A. Dudziak powiedział, że II etap prac planuje się zakończyć 15.09.2005 r. I etap 
prac został wykonany przez p. P. Jarmakowskiego, którego oferta wygrała w trybie przetargu 
nieograniczonego i została zawarta umowa na kwotę 175.680,00 zł. Zaś II etap prac wykonuje 
p. A. Gmur w oparciu o umowę zawartą w trybie zamówienia publicznego powyżej 60.000 
euro. W związku z tą inwestycją dodatkowe czynności wykonuje p. Borkowski, którego usługi 
są najtańsze. 
 
Komisja Rewizyjna dokonała wglądu w umowę z dnia 1170/95/04 z dnia 12 maja 2004 r. z p. 
S. Okruszkiem na wykonanie dokumentacji geotechnicznej dotyczącej budowy kanalizacji w 
Piątkowisku na ul. Parkowej. 
 
Do powyższego materiału kontrolnego Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag i zastrzeżeń, 
ustne wyjaśnienia inspektora A. Dudziak zostały przyjęte. 
Szczegółowy wydruk rocznej kartoteki księgowań na koncie „Program Ochrony Środowiska”  
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
W ramach kontroli wydatków bieżących Komisja Rewizyjna zapoznała się z materiałem 
przygotowanym na posiedzenie Komisji  Gospodarczo - Finansowej, Rolnej i Ochrony 
Środowiska. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła informację na temat stanu 
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działań w zakresie ekologii w Gminie Pabianice ze szczególnym uwzględnieniem celowości 
wykonawstwa funduszu ochrony środowiska za 2004 rok. Wydatki Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 2004 r. zamknęły się kwotę 1.369.434 zł i 
związane były z: 
- gospodarką wodno – ściekową – 79.562 zł 
- utrzymanie czystości  - 102.615,00 zł 
- utrzymanie i konserwacja zieleni wycinanie drzew zagrażających bezpieczeństwu – 51.019 zł 
- ochrona powietrza – 67.847 zł 
- schronisko dla zwierząt – 8.150 zł 
- edukacja ekologiczna – 8.736 zł 
- zaopatrzenie ludności w wodę – 581.860 zł 
- ochrona różnorodności biologicznej i krajobrazu – 5.124 zł 
 
Odnośnie wpływów do Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska w latach 2002 – 2004 
inspektor A. Dudziak wyjaśnił, że występuje tendencja malejąca, gdyż powstał kolektor w 
Pabianice - GOŚ. Ponadto ścieki z miasta Łodzi odprowadzane były do rzeki Ner płynącej 
przez teren gminy a teraz są one oczyszczane i w związku z tym nie otrzymujemy środków z 
tytułu zanieczyszczenia terenu naszej gminy. 
Ponadto powiedział, że  w latach 2002 – 2004 została przekazana nadwyżka do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 2.002.992 
zł. ponieważ zgodnie z ustawą prawo ochrony środowiska dochód GFOŚ i GW nie może 
przekroczyć 10 – krotnej średniej krajowej przypadającej na jednego mieszkańca.  
 
Inspektor A. Dudziak zapytany przez Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o dopłaty do 
budowy indywidualnych oczyszczalni ścieków wyjaśnił, że funkcjonuje coś takiego jak dopłata 
do kredytu komercyjnego na przyzagrodowe oczyszczalnie ścieków. WFOŚ i GW ma 
podpisane z poszczególnymi bankami min. Nordea Bank, PaCoBank umowy i dopłaca różnicę 
oprocentowania takiego kredytu. Zainteresowani składają wniosek do WFOŚ i GW.  
Inne rozwiązanie to zbiorowa oczyszczalnia ścieków i wówczas wniosek składa się do Urzędu 
Gminy i inwestycja musi obejmować kompleksowo całą wieś. 
 
Odnośnie utrzymania czystości w Gminie inspektor A. Dudziak powiedział, że problemem są 
dzikie wysypiska śmieci, zatrudniona jest osoba na umowę zlecenia, która zbiera nieczystości z 
rowów przydrożnych, poboczy dróg oraz terenów stanowiących mienie komunalne Gminy. 
Ponadto powiedział, że problemem są bezdomne psy, w 2004 r. odłapano i przewieziono do 
schroniska w Łodzi 19 psów, łącznie na ten cel wydatkowano kwotę 8.150 zł, a od początku 
2005 r. jest już 15 psów złapanych. Korzysta się z usług schroniska w Łodzi we względu na 
niższe koszty, jest to 1/3 ceny za te usługi w schronisku w Pabianicach.  
Inspektor poinformował, że powstał pomysł by zorganizować zbiorcze składowisko na odpady 
wielkogabarytowe. Na terenie dawnego SKR w Petrykozach zostałyby ustawione odpowiednie 
boksy na takie odpady. Taka organizacja wiązała się będzie z kosztami min, zatrudnienia osoby 
przyjmującej odpady stałe oraz z zagospodarowaniem i przystosowaniem terenu.  Jeśli po 
konsultacjach z sołtysami i radnymi taka propozycja zostanie przyjęta i będzie miała rację bytu 
to taki punkt zbiorczy powstanie.  
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Ad. 2  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała protokół nr 51 z posiedzenia nr 52 Komisji z 
dnia 11 kwietnia 2005 r. Protokół ten został zaakceptowany bez uwag i zastrzeżeń i podpisany 
przez wszystkich członków Komisji Rewizyjnej.  
 

 

Na tym posiedzenie zamknięto. 
 
Po odczytaniu protokół podpisano. 
 
     Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej:  
    
                 Zdzisława Kasperska   

 
Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

 
M. Banaczek     

       J. Kelnerowski   

       G. Sulej               

       H. Szafrański      

Kontrolowany: 
Inspektor ds. Leśnictwa 
 i Ochrony Środowiska 
 
A. Dudziak   

 

 
Protokolant: 
Anna Chodasewicz 


